
Område  Udfordring i 2024 Handling i 2025 
Elektriker og 
automatik 

A) På uddannelsen er der et 
højere fraværsgennemsnit end 
uddannelsen har på landsplan.  
 
B) Eleverne er utilfredse med 
stolene, og yderligere har særligt 
et lokale (113) dårlig 
dagsbelysning fra vinduerne 
grundet store buske.  
 
C) Uddannelsen scorer lavere 
end det samlede Techcollege på 
tematikkerne i UMV’en.  
 
D) En oplevelse af unødig 
anvendelse af mobiltelefoner i 
undervisningen.  
 
E) Flere elever har ikke en PC, 
som kan køre de nødvendige 
programmer der anvendes på 
uddannelsen 
 
F) Uddannelsen når ikke 
trepartsmålsætningen i 2024, og 
der bliver indgået flere korte 
uddannelsesaftaler end 
ordinære aftaler. I 2025 er 
trepartsmålet 75,9%  
 
 
 

A) Uddannelsen ønsker at mindske fraværet 
på GF2 og HF mest muligt, og i første 
omgang er der brug for at se på den 
eksisterende fraværsregistrering. På et 
afdelingsmøde efter sommerferien vil 
retningslinjer for fraværsregistrering blive 
gennemgået, så det sikres at alle hører det 
samme. På baggrund af oplægget skal 
uddannelsen udvikle ens praksis for 
fraværsregistrering.  
 
Yderligere ønsker hovedforløbet at tjekke op 
på, hvorvidt der er en klar systematik i 
forhold til bekymringssamtaler med 
eleverne, når de rammer 10% fravær. Her 
skal samarbejdet med vejleder styrkes og 
ligne det der foregår på GF2.  
 
På GF2 er der igangsat en prøvehandling, 
hvor der udsendes mail til eleven/eleverne 
der ikke har været til stede, hvor det fremgår 
hvad der er gennemgået på dagen. 
Hovedforløb kan overveje om dette kan 
implementeres hos dem.  
 
B) Når faglærer hører eleverne klage over 
stolene, skal hun/han få eleverne til at 
uddybe hvad de mener. Hvad er dårligt ved 
stolene og hvorfor. 
Fortsætter eleverne med at være utilfredse, 
er der mulighed for at låne et klassesæt af 
stole for at prøve andre typer af stole af. 
Vælges dette, er det vigtigt at der evalueres 
med eleverne, så der kommer viden om, 
hvorvidt de nye stole er bedre.   
 
Der oprettes en sag til skolens gartner, hvor 
der bedes om, at buskadset ved lokale 113 
beskæres, så der kan komme dagslys ind. 
(Morten løber med denne).  
 
C) Ud over handlingerne beskrevet i stykke 
B, vil følgende igangsættes:  
 

• Der afsættes en forberedelsesdag til 
oprydning i afdelingen. Det aftales i 
det enkelte PLF, hvornår oprydning 
finder sted 



• På GF2 bliver der indgået et 
samarbejde med elever fra 
Mediegrafiker (MG) uddannelsen. 
Kort fortalt: Eleverne fra elektriker 
uddannelsen skal i en faglig opgave 
lave en beskrivelse af det danske 
elforsyningsnet og eleverne fra 
automatik skal lave en beskrivelse af 
overgangen fra industri 3.0 til 
industri 4.0, som overleveres til MG-
eleverne, der efterfølgende laver 
udkast til en illustration af det 
beskrevne. El- og automatikeleverne 
og MG-eleverne gennemgår 1. 
udkast for at sikre at alt er med på 
illustrationen. Når alt er med, skal 
illustrationerne bruges til 
udsmykning af klasselokaler på 
afdelingen. På lidt længere sigt vil 
dette også komme HF-lokalerne til 
gode, da der vil blive produceret 
rigtig mange illustrationer.  

 
D) Der skal drøftes på PLF, hvordan der kan 
arbejdes med at undgå mobiltelefoner som 
forstyrrende element i undervisningen. Er 
der brug for en mobilpolitik eller noget helt 
andet? Det anbefales at eleverne også 
involveres i drøftelsen.  
Der findes ikke en mobilpolitik på 
Techcollege. 
Der lægges op til at faglærere kan 
eksperimentere med forskellige tiltag, 
hvorefter der evalueres og deles erfaringer 
med kollegaer i afdelingen.  
 
E) Der udvælges to faglærere, der går videre 
med at undersøge, hvorvidt det er muligt 
med en depositum-aftale. Dette skal 
undersøges gennem IT Center Nord. 
Yderligere undersøges det, hvorvidt nogle af 
de computere som allerede er i afdelingen 
og i SKO, kan bringes i spil.  
 
F) I foråret 2025 er der blevet tilknyttet to 
nye virksomhedskonsulenter til 
uddannelserne. Der er derfor, i første 
omgang, brug for at der afholdes et møde 
mellem uddannelseschef og 



virksomhedskonsulenterne. På mødet skal 
der lægges en plan for, hvordan 
samarbejdet med mestrene styrkes endnu 
mere, så det sikres at endnu flere elever får 
en uddannelsesaftale. Hvilke handlinger der 
bliver igangsat, vil blive tilføjet, når mødet er 
afholdt.  

 


